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Single proton knockout from proton-rich 26P nucleus has been investigated theoretically at
65 MeV/nucleon beam energy on 9Be target for stripping and diffraction dissociation mechanisms
using eikonal approximation. The single proton breakup cross sections, longitudinal and transverse
momentum distribution of core fragment are calculated using MOMDIS code. Ground as well as
recently observed projectile and core excited states are taken into consideration for qualitative
examination of their effects on the single proton breakup cross section and full width half maxima
(FWHM) width of momentum distribution. The proton breakup cross section is found decreasing
by 9–15% with per MeV core excitation energy, and FWHM width of longitudinal momentum
distribution is observed increasing by 5–14% with per MeV core excitation energy, while the
transverse momentum distribution increases by 4–11% with per MeV core excitation energy.
FWHM of longitudinal momentum distributions of different core plus proton bound configuration
is used to explore the individual contribution of s and d states to admixed sd state of 26P nucleus.
The contribution of s and d state is found to be 50–60% and 40–50%, respectively. The obtained
results are found interesting and show that inclusion of the core and projectile excited states affects
the observables significantly.

Теоретически исследовано выбивание одиночного протона из протон-обогащенного ядра
26P при энергии пучка 65 МэВ/нуклон на мишени 9Be для механизмов стриппинговой и
дифракционной диссоциации с использованием приближения эйконала. Сечения выбивания
одиночного протона, распределения продольного и поперечного импульсов фрагмента ядра рас-
считаны с помощью кода MOMDIS. Основное, а также недавно обнаруженные возбужденные
состояния налетающего ядра и ядра-мишени были учтены для качественного изучения сечения
выбивания одиночного протона и полной ширины полумаксимума (ПШПМ) ширины распре-
деления импульса. Полученное сечение рассеяния выбивания протона, как показано, убывает
на 9–15% на 1 МэВ энергии возбуждения ядра, а ПШПМ ширины распределения продоль-
ного импульса возрастает на 5–14% на 1 МэВ энергии возбуждения ядра, в то же время
распределение поперечного импульса возрастает на 4–11% на 1 МэВ энергии возбуждения
ядра. Для исследования индивидуальных вкладов s- и d-состояний в смешанное sd-состояние
ядра 26P были использованы ПШПМ распределения продольного импульса различных ядер,
а также конфигурация связанного состояния протона. Показано, что вклады s- и d-состояний
составили 50–60% и 40–50% соответственно. Полученные результаты показывают, что учет
возбужденных состояний ядра-мишени и налетающего ядра оказывает существенное влияние
на исследуемые наблюдаемые.
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